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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Mit tesz a kormány a szegény gyermekekért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Civil szervezetek elkészítettek egy jelentés a hazai gyermekek helyzetéről. Azt találták, hogy 2014-
2017 között  tovább  romlott  elsősorban a  mélyszegénységben élő  gyermekek  helyzete.  Ezek az
adatok a KSH és az EUROSTAT adatsorain alapulnak, hazugság lenne tehát őket félrevezetőnek
nevezni. A kötet szerint a társadalom alsó szeletében nem hozott változást az életkörülményekben a
közfoglalkoztatási  bér  vagy  a  rendszeresen  kapott  segély  minimális  emelése,  hisz  közben  a
foglalkoztatást  helyettesítő  támogatás,  a  családi  pótlék  és  a  gyes  összege  nem  változott,  az
adómentes jövedelmi sáv megszüntetése pedig még rontott  is a helyzetükön. 2007 után 2017-ig
csökkent  a  mediánjövedelem  60  százalékánál  kisebb  összegből  élő  családok  száma.  (A
mediánjövedelem  2019-ben  bruttó  229  ezer  forint.)  2017-ben  230  ezer  gyerek  élt  ezekben  a
háztartásokban.  Amikor  azonban  csak  a  medián  jövedelem 40  százalékával  számoltak,  tehát  a
mélyszegénységben élők helyzetét vizsgálták, kiderült, hogy ebben a körben nem csökkent, hanem
3 százalékkal  még nőtt  is  az érintett  családok és a bennük nevelkedő gyerekek száma.  A nagy
nehézségek árán megélni képes gyerekes háztartások aránya két évvel ezelőtt 18,5 százalék volt,
ami az uniós átlag duplája. A kutatás további jelentős megállapítása, hogy a hazai roma lakosság
körében évről évre csökken a gyermekvállalási kedv, vagyis nem igaz az a helytelen elképzelés,
miszerint  szegény  roma  családokba  több  gyermek  születik,  mint  a  nem  roma  családokba.  A
tanulmány rátér a gyermekéhezésre is, mely továbbra is rendkívül súlyos probléma, ami mellett a
minőségi éhezés is a mindennapok része maradt.

Tisztelt Miniszter Úr, kérem ezért válaszoljon a következő kérdésekre:

Tervezik-e a közmunka rendszerének átalakítását és a bér legalább a minimálbérhez történő



igazítását?
Mikor emelik meg végre a GYES-t és a családi pótlékot?
Milyen  megoldási  javaslatai  vannak  a  kormánynak  a  gyermekéhezés  felszámolása
érdekében, konkrétan, kiterjesztik-e az étkezést a hétvégére és az összes szünidőre?
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